
 

 

ROSKILDE FLYVEKLUB 
Lufthavnsvej 30, 4000 Roskilde - Roskilde lufthavn 

https://roskildeflyveklub.dk         CVR-nummer 33744323 
 

Referat af bestyrelsesmøde tirsdag d. 28. juni 2022 

Afbud: SV, JK, MK 

 RFK 
Ansvar- 

lig Komm. – Beslut. 

 Økonomi, administration, regnskab, budget og revisorer 

mv. 

  

1a) Medlemsadministration: JON 

 

 

Iab ud over de alm. ind- og 

udmeldelser. 

1b) Økonomi – Regnskab/budget 
 

 Beierholm Roskilde; aftale. 

Aftale med Bierholm om pris? JBJ kontakter revisoren for 

bekræftelse samt drøftelse af plan for kommende revision. 

 

 Flyregnskab gennemgås efter sommersæsonen. 

 

 Saldo/balance, se JON e-mail 24/6. 

 

JON 

JBJ 
Bierholm sender uddybende mail om 

aftalens indhold samt prissættelse. 

 

Der var et underskud på flyene pt., 

status vurderes nærmere efter 

sommersæsonen. Det formodes, at 

skæve værkstedsterminer er en del af 

årsagen. 

 

1c) Budget 2023 

 [Ekstern revisor 20K ink. moms] 

 . 

 Iab 

 

1d) Ny bogføringslov, lov nr. 700/2022 

JBJ undersøger m. Bierholm om det vil være gældende for RFK 

(omsætning o. 300K). 

 

JBJ Bierholm havde oplyst, at RFK ikke var 

omfattet af den nye lov, da RFK ikke 

var momsregistret og ikke havde 

ansatte. Men stramning kunne komme 

senere der ville kunne inkludere RFK. 

 

1e) Brev fra Skat om Udbyttefrikort for 2023. Se JON e-mail 

14/6. 

 

 

 Formular var indsendt af PF. 

JBJ: Bierholm mente også, at RFK 

kunne som tidligere, da der ikke 

generedes udbytte til andre. 

 

    

 Hangar   

2a) Udlejning. Status  Ny lejer med fly pr. 1/9. 

 

2b)    

    

 Klubhus     

3a) Græsslåning – Robotklipper, status. 

JBJ indkøber en græstrimmer til supplerende slåning af højt 

græs. 

 

JBJ 

 
Nøgle til udvendigt skur hænges op i 

depot. Ny trimmer funger fint og 

effektivt. 

Robotklipper kører fint nu. 

 

3b) Lejekontrakt vedr. 30/6 2022 udløb. 
Ny lejekontrakt forventes fra CPH, herunder om 

opsigelsesvarsler. 

Status. 

 

JON 

JBJ 
Den seneste afgørelse mellem 

RKE/CPH og lejerforeningen betød, at 

en ny lejekontrakt m. 20 årig opsigelse 

ville udløse et gebyr på års leje, for 

RFK ca. 40 K. Det besluttedes at lade 

kontrakten kører videre fortløbende 

med 1 års opsigelse i stedet.  

 

3c) Faste højtalere, trådløse til det store mødelokale. 

Status. 

 

MK Afventer 

https://roskildeflyveklub.dk/


 

 

3d) Terrassen  JBJ indhenter tilbud på vedligehold af 

terrassen. 

 

 Flyene    

 
Statistik: https://zkpk4pzmbntnnbj-v8db.adb.eu-frankfurt-1.oraclecloudapps.com/ords/r/rfk/rfk-public/dashboard 

4a) OY-RFK 

 

JON Iab 

4b) OY-TFK 

 

JON Iab 

 4c) OY-BLZ 

Vask af flyet udestår. 

 

JON Iab. Ny siderude kostede 28K. 

 

4d) MyWebLog – Status 

a) Mobilepay.  

Planlægges nu også til SMS løsning 

b) Instruktørmodul (sat i bero) 

 

SV Afventer. 

 

FIG har haft ringet til SV, da 

Mobilepay var holdt op med at virke. 

4e) W & B program 

Vægtbegrænsninger lægges ind som næste projekt. 

 

SV 

JK 

Afventer. 

4f) Kodeks – Safety gruppen. 

Nye hjemmeside checkes ift. safety indholdet på den gl. side. 

 

JBJ 

FIG 

Der undersøges muligheden for et 

samarbejde med Lenair om safety. 

4g) Status for øvrige Klubfly 

 
PF CSC solgt, og udgår formentlig af 

Klubfly. 

 

4h) NAV lys udskiftes med LED lys 

Se JON e-mail 21/6 m. tilbud, samt RJ e-mail 22/6. 

 

JON RJ forslag høres hos GA af JON; evt. 

indhentes tilbud. 

 

 

4i) Brændstofpriserne mv.  

Status, se JON e-mail 23/6. Prisen er nu 24,55 kr. pr. liter, en 

stigning på 1,50 kr. Bør udløse en stigning i benzintillægget. 

 

JBJ 

JON 

Prisen hæves med 100 kr. pr. 15/7 for 

de tre RFK fly. PF informerer C.Z. i 

Klubfly. 

 

 

    

 RFK Flyveskole   

5a) Status 
HUV er pt. fung. skolechef for DTO skolen. 
Et nyt PPL hold forventes at kunne startes op sept./okt 

 

 Ny skolechef er evt. på plads. Drøftes 

pt. mellem PF og HV. Den 5/7 afholdes 

der et møde mellem evt. ny skolechef 

samt HV, JON og PF. Herefter 

konfereres med bestyrelsen. 

 

 

5b) Nye priser. 

 
 De nye priser lægges på hjemmesiden, 

der mangler pt. enkelte rettelser. 

 

    

 Generalforsamling, vedtægter mv. 

6a)   Iab 

    

 DMU – AOPA, unioner   

7a) AOPA DMU - Oversigt: 

 Rex Andersen i Repræsentantskabet 

 Henrik Værø i Bestyrelsen. 

 PF i Formandsgruppen. 

 

 Iab 

7b) Nyt fra AOPA-DMU 

 
 Iab 

    

https://zkpk4pzmbntnnbj-v8db.adb.eu-frankfurt-1.oraclecloudapps.com/ords/r/rfk/rfk-public/dashboard


 

 

 RFK Arrangementer mv.    

8a) Aftenarrangementer 2022/23 
Ideer for sæsonen 2022-23 aftenarrangementer. 

Alle opfordres til at komme med forslag både interne og 

eksterne arrangementer 

 

PF Forslag sendes gerne til PF. Mange 

aftener er allerede besat, der mangler 

dog flere bekræftelser. 

8b) Sommerfest, fredag den 26. august. Pris 100. 

 

Bestyrelsen bør så vidt muligt komme kl. 14. 

 

Evt. vedligehold af terrasse; se pkt. 3d). 

Cahoot quiz skulle der betales for; RJ laver i stedet selv en quiz. 

 

Alle PF telte, borde og service mv. 

Mad er bestilt hos Klai’s. 

FIG drikkevarer. 

RJ/MK (praktik) spørgsmål til quiz 

relateret til flyvning og familieemner. 

Forslag om dart og stigegolf. 

Bergitte kommer og assisterer. 

 

8c) Tilføje ture sommeren 2022 

MK søger at arrangere en Säve tur. 

 

 Afventer 

 

 

    

 IT, hjemmeside mv.   

9a) RFK hjemmeside - PR/Marketing strategi for RFK 

Ny forside i gang. Evt. udarbejdes der et logo for selve skolen. 
 

Forslag 3/5 til mål & strategier for RFK. Behandles efter ferien 

sammen med marketing. Send gerne yderlige forslag til PF. 

 

PF 

SV 

Mangler enkelte rettelser. 

 

Mødet 30/8: Marketing startes op. 

9b) Opdatering af flight simulator til IFR træning 

Status 

 

MK Afventer 

9c) Persondatapolitik (GDPR) 

Status 

 

RJ Afventer 

    

 Roskilde Airshow 2023   

10a) RAS. Afvikles 18. – 20. august 2023 

 

 Der arbejdes fortløbende. 

10b) RFK repræsentant i RAS er PF 

 

  

    

 Eventuelt   

11a) Møde kl. 17 med ny lufthavnschef Jesper Rasmussen (JR) 

 ID-kort 

 Brændstof 

 Adhoc lukning af EKRK 

 Eventuelt 

Intro. JR præsenterede sig og pointerede, at RKE gerne ville være kundeorienteret. 

-------------------------------- 

ID-kort. RFK nævnte, at tolkningen med kravet om anvendelse af ID-kort minimum 21 gange pr. år virkede 

underlig og var uhensigtsmæssig for medlemmerne, herunder sammenhængen med bilkort ifbm. evt. gæstekort. En 

forespørgsel ved Trafikstyrelsen havde indikeret, at der sandsynlig ikke var hjemmel til denne praksis. JR oplyste, 

at RKE af administrative grunde måtte vurdere hvor mange ID-kort man udstedte. I stedet for ID-kort, kunne 

certifikathaverne blot få et gæstekort. JR indikerede, at han ville vende spørgsmålet med den Security-ansvarlige 

ved CPH, samt finde en løsning mht. bilkort.  

-------------------------------- 
Droner, lukning af CTR. Da JR blev bekendt med, at bevoksningen hos lufthavnens naboer havde medført 

brydning af grænsefladerne, besluttede JR snarest at få indsat en drone til kontrol af grænsefladen, hvilket igen 

betød lukning af operationer ved EKRK. JR nævnte, at det var en helt undtagelsesvis hændelse. RKE havde selv 

iværksat nedskæring af bevoksningen på vegne af lodsejerne, og man ville fremover holde løbende kontrol. 

-------------------------------- 
Brændstof. JR informerede mere generelt omkring problematikken om blyholdigt brændstof. For nuværende blev 

produktet produceret og solgt på en dispensation, men på sigt skulle blyindholdet ned. Shell forventedes at komme 

med et produkt med lavere blyindhold benævnt UL 94, og måske endda oktan 95 eller 96. Under alle 

omstændigheder vil blyholdig brændstof ophøre på et tidspunkt. 



 

 

 

Med hensyn til antallet af standere, da var planen i løbet af kort tid, at indføre en midlertidig stander.  

 

For adgangen til toilet i BP pavillonen, da ville JR se på om dette kunne reetableres. 

------------------------------------------------------- 

Angående et spørgsmål om lejekontrakterne og gebyr problematikken for at opnå en ny lejekontrakt, ville JR 

ligeledes undersøge baggrunden for dette. 

 

11b) Lenair, møde kl. 19 vedr. OY-ZAR – Extra 200. Muligt samarbejde og tilbud til RFK medlemmer. 

 

Lenair indledte med en præsentation af hvilke former for praktisk træning de tilbød. I forlængelse heraf arbejdede 

de meget med hændelsesrapporter for at finde årsager, opnå læring og identificere emner til at optimere deres tilbud 

for praktisk træning. Lenair ville kunne tilbyde træning, som ikke kunne udføres ved andre skoler; safety var en 

kerneopgave for Lenair. 

 

Blandt andet foreslog Lenair at tilbyde fælles teori (refresher) inden for Lenairs kompetencer for praktisk træning. 

Lenair’s og RFK’s skoler var så forskellige, at der ikke ville være indbyrdes konkurrence, men derimod synergier at 

hente. Begge skoler ville dermed kunne bibringe elever og kursister i at opnå en bedre comfort zone ved flyvning. 

 

PF konkluderede, at RFK ville drøfte muligheden videre med skolens instruktører, om det var en vej frem som et 

tilbud til medlemmerne, og/eller en del af grundskoleuddannelsen. Lenair rundede af med, at det var et tilbud, hvis 

nogen syntes det var en spændende mulighed, og der kunne eventuelt startes ud med teori som et forsøg. 

 

Med hensyn til RFK’s sommerfest foreslog PF, at en førstepræmie kunne være en tur med Lenair; dette blev 

bifaldet af LEN. 

 

Afslutningsvis blev det endvidere aftalt, at FIG ved RFK Safety gruppe skulle kontakte Lenair for at se på 

mulighederne om et samarbejde indenfor safety.  

 

11c) Runway Safety møder hos RKE 21/6 

 

Emner på mødet: 

 Jæger ansat i RKE for Bird Control 

 Mangel på ATS ressourcer generelt i DK, kan betyde begrænsninger der meddeles via Notam 

 Transpoder på Ground indtil take-off 

 IFR skoling, ændringer meddeles inden take off, ikke i luften 

 Der forventedes 6 heloer i RKE til Tour de France 

 

Det er vigtigt, at der er en repræsentant fra RFK til hvert møde hos RKE. Hvis PF ikke selv kan deltage, vil PF 

sørge for erstatning til mødet. 

 

    

    

 Kommende bestyrelsesmøder   

12) Næste møde:  

2022 30/8, 4/10, 1/11, 6/12,  

 

2023 3/1, 7/2, 7/3, GF 23/3, torsdag 30/3. 

 

  Spisning starter kl. 18:15, møderne kl. 

19.  

Husk tilmelding til JON 

jmteknik@post1.tele.dk  

 

mailto:jmteknik@post1.tele.dk

